

Title (en)

Device comprising a floating, water-tight, reversible and remotely controlled connector, especially for under-water conduits.

Title (de)

Vorrichtung mit schwimmendem, wasserdichtem, umsteuerbarem und ferngesteuertem Verbindungsrohr, insbesondere für Unterwasserleitungen.

Title (fr)

Appareillage à manchette flottante de raccordement étanche, réversible et télécommande de canalisations, notamment immergées.

Publication

**EP 0146461 A1 19850626 (FR)**

Application

**EP 84402500 A 19841205**

Priority

FR 8319569 A 19831207

Abstract (en)

[origin: WO8502652A1] Floating coupling sleeve apparatus (7) for achieving a sealed, reversible, telecontrolled connection of pipes, particularly immersed or hardly accessible pipes provided with connectors complementary of connectors (8, 9) carried by the floating sleeve at its ends. The apparatus comprises a positioning device (17, 21, 22, 23, 24) of the floating sleeve (7) with respect to a reference plane defined by a rectilinear rolling path of a fixed structure (18). The positioning device comprises an articulation joint (23, 24) mounted on the middle of the sleeve (7) and three carriages mounted one on top of the other so as to move with a rectilinear motion each along a displacement axis perpendicular to that of the other two carriages, the transfer carriage (17) which carries the other two carriages moving on the rolling path under the action of jacks (31A, 31B), the carriage (22) carried by the other two carriages carrying itself the articulation joint and consequently the sleeve. The apparatus is particularly intended to underwater oil exploitations.

Abstract (fr)

Appareillage de raccordement de canalisations notamment immergées ou peu accessibles dotées de connecteurs complémentaires des connecteurs (8, 9) portés par la manchette flottante à ses extrémités. L'appareillage comporte un dispositif de positionnement (17, 21, 22, 23, 24) de manchette flottante (7) par rapport à un plan de référence défini par un chemin rectiligne de roulement d'une structure fixe (18). Le dispositif de positionnement comporte une rotule d'articulation (23, 24) montée sur le milieu de la manchette (7) et trois chariots montés l'un sur l'autre de manière à se déplacer rectilignement chacun selon un axe de déplacement perpendiculaire à celui des deux autres, le chariot de transfert (17) qui porte les deux autres se déplaçant sur le chemin de roulement, sous l'action de vérins (31A, 31B), le chariot (22) porté par les deux autres portant lui-même la rotule d'articulation et par conséquent la manchette. L'appareillage est notamment destiné aux exploitations pétrolières sous-marines.

IPC 1-7

**E21B 43/013; E21B 43/017**

IPC 8 full level

**E21B 43/013** (2006.01); **E21B 43/017** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**E21B 43/013** (2013.01 - EP US); **E21B 43/017** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] GB 2038973 A 19800730 - MCEVOY OILFIELD EQUIPMENT CO
- [A] FR 2181705 A1 19731207 - EXXON RESEARCH ENGINEERING CO [US]
- [A] FR 2417001 A1 19790907 - REGAN OFFSHORE INT [US]
- [A] EP 0059376 A1 19820908 - ALSTHOM ATLANTIQUE [FR]

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0146461 A1 19850626**; ES 538407 A0 19860101; ES 8603986 A1 19860101; FR 2556441 A1 19850614; FR 2556441 B1 19860822;  
JP S61500621 A 19860403; NO 853098 L 19851007; US 4614459 A 19860930; WO 8502652 A1 19850620

DOCDB simple family (application)

**EP 84402500 A 19841205**; ES 538407 A 19841207; FR 8319569 A 19831207; FR 8400286 W 19841205; JP 50450984 A 19841205;  
NO 853098 A 19850806; US 75862885 A 19850718